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REVISTA PRESEI 
 

 Protest al taximetriştilor miercuri în Capitală. Gabriela Firea: Cer Guvernului rezolvarea conflictului 
Taximetriştii din Bucureşti vor protesta, din nou, miercuri în Piaţa Victoriei, împotriva aplicaţiilor de tip Uber. Vor 
fi restricţii de circulaţie în zonă, iar Gabriela Firea solicită Guvernului rezolvarea conflictului, pentru a nu se bloca 
traficul în Capitală. 
„Confederaţia Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a solicitat Primăriei Capitalei aprobarea 
desfăşurării unui miting de protest în Piaţa Victoriei, în zilele de 13, 14, 27 şi 28 februarie, în intervalul 9.00 – 
15.00. Transportatorii acuză Guvernul că refuză să actualizeze legea taximetriei (nr. 38, actualizată în 2017), în 
sensul eliminării concurenţei neloiale practicate de platformele de tip Uber”, se arată într-un comunicat al 
Primăriei Capitalei. 
Potrivit PMB, organizatorii protestului au renunţat, deocamdată, la protestul din 14 februarie. 
„La solicitarea expresă a reprezentanţilor Primăriei Capitalei, organizatorii protestului au fost de acord să limiteze 
durata acestuia la câteva ore în data de 13 februarie şi să renunţe la cel din data de 14 februarie, solicitat initial, 
dar au precizat că dacă revendicările lor nu vor fi soluţionate în urma acţiunii de maine, la sfârşitul lunii vor reveni 
cu autovehiculele din dotare pentru a continua protestul”, se mai arată în comunicat. 
Primarul general, Gabriela Firea, solicită Guvernului să găsească o cale de dialog cu taximetriştii, pentru a se evita 
astfel problema traficului din centrul Capitalei. 
„Solicit Guvernului României, personal dnei Prim-ministru Viorica Dăncilă, găsirea unei căi rezonabile de dialog cu 
transportatorii pentru a preîntâmpina astfel de acţiuni de protest care vor paraliza traficul în toată zona centrală a 
Bucureştiului. Este dreptul oricui să protesteze atâta vreme cât nu încalcă legea, acesta este şi motivul pentru care 
Primăria Capitalei a autorizat mitingul, dar nu este drept ca bucureştenii să fie victime colaterale în această 
dispută, mai ales că problema nu este una locală, ci generală la nivelul întregii ţări”, susţine Gabriela Firea. 
La rândul său, Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (C.O.T.A.R.) anunţă că reia 
protestele de stradă, "împotriva lipsei de reacţie a Guvernului faţă de cerinţele transportatorilor autorizaţi care îşi 
desfăşoară activitatea legal" şi că 2.000 de maşini vor fi parcate miercuri în faţa Guvernului, iar taximetriştii vor 
protesta pentru a cere respectarea legii de către autorităţi, între orele 9:00-15:00. 
De asemenea, tot miercuri se vor mai organiza proteste, unde s-au aprobat, la Arad, Timişoara, Iaşi, Bacău, 
Braşov, Târgu Mureş, Zalău şi Slatina. 
„Ieşim din nou în stradă, pentru a mai atrage încă o dată atenţia Guvernului României că trebuia să scoată de mult 
timp din Legea Taximetriei sintagma „în mod repetat”, introdusă în 2015 de fostul parlamentar Lucian Şova, 
devenit ulterior ministru al Transporturilor şi demis recent. Am cerut de nenumărate ori eliminarea acelei 
sintagme din lege care a fost introdusă penntru a împiedica autorităţile care ar putea stopa pirateria din 
Transporturi. Ieşim în stradă pentru că nu se respectă Hotărârea Curţii Europene de Justiţie, care a decis că 
aplicaţiile care fac transport de persoane neautorizat sunt transportatori, nu prestatori de servicii online. Nu 
cerem bani, nu cerem nimic altceva decât să se respecte legea. Sunt peste 100.000 de persoane neautorizate care 
funcţionează în România, iar UBER ,Taxi Fy ,Bla Bla Car şi Clever Go circulă fără probleme, dau comenzi, încasează 
bani, sfidând legislaţia pentru Transporturi şi taximetrie, pe care noi o respectăm”, a declarat Vasile Ştefănescu, 
preşedintele COTAR. 
COTAR ameninţă că, dacă Guvernul nu va soluţiona problema, va mai organiza un miting de amploare, în perioada 
27-28 februarie, când "vor bloca Bucureştiul autocare, microbuze şi taxiuri din întreaga ţară". 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România cere Guvernnului să rezolve situaţia şi "să 
excludă falşii transportatori de pe drumurile României, aşa cum sunt excluşi falşii medici, falşii preoţi sau falşii 
avocaţi, deoarece şi taximetriştii fără licenţă şi fără autorizaţie sunt falşi transportatori de persoane". 
Pentru protestul de miercuri din Capitală, s-au stabilit şi restricţii de trafic. 
„Cu ocazia unei manifestaţii organizate în Piaţa Victoriei, în ziua de 13 februarie a.c., în intervalul orar 06.30-
16.00, Brigada Rutieră a Capitalei va dispune măsuri specifice din competenţă, în sensul restricţionării temporare 
a traficului rutier sau atunci când situaţia va impune acest lucru”, spun reprezentanţii Brigăzii Rutiere. 
Astfel, potrivit sursei citate, vor fi instituite următoarele restricţii de circulaţie: 
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- pentru manifestaţia publică, din Piaţa Victoriei, începând cu ora 06.30, se va restricţiona traficul rutier pe Şos. 
Kiseleff, de la Arcul de Triumf până la Piaţa Victoriei, respectiv Şos. Kiseleff, de la Arcul de Triumf până la Piaţa 
Presei Libere (zona central - mediană, gradual, în funcţie de sosirea participanţilor), permiţându-se permanent 
circulaţia pe ambele sensuri ale Str. Arh. Ion Mincu; 
- la nevoie, se va restricţiona traficul şi pe Str. Paris şi breteaua care leagă Bd. Iancu de Hunedoara de Piaţa 
Victoriei; 
- începând cu ora 06.30, circulaţia în Piaţa Victoriei va fi resistematizată, prin asigurarea traficului rutier pe două 
benzi de circulaţie pe sens, în faţa Guvernului României, între Bd. Aviatorilor şi Cal. Victoriei, respectiv Bd. Lascăr 
Catargiu, asigurându-se circulaţia pe Cal.Victoriei, Bd. Ion Mihalache, Str. Buzeşti şi Bd. Lascăr Catargiu. 
Potrivit celor de la Brigara Rutierp, rutele alternative vor fi: 
- Bd. Aviatorilor – Bd. Beijing – Str. Nicolae Caramfil – Bd. Aerogării – Şos. Bucureşti-Ploieşti; 
- Bd. Ion Mihalache – Bd. Mareşal Averescu – Bd. Mărăşti – Piaţa Montreal – Şos. Bucureşti-Ploieşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader anunţă astăzi discuţii cu avocaţii: Orice cheltuială din buget trebuie să fie justificată 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, anunţă că a chemat reprezentanţii avocaţilor miercuri la discuţii, la ministerul 
Justiţiei, precizând că probabil va fi dată o primă formă a protocolului privind onorariile acestora. 
"Eu am avut discuţii de când am venit din mai 2017 cu reprezentanţii dânşilor şi i-am invitat să vină nu cu 
propunere pur şi simplu, mărim de la 100 de lei la 300 sau 400, că este normal, fiecare vrea mai mult, dar este 
vorba de bani de la bugetul statului şi orice cheltuială de la buget trebuie să fie justificată. I-am invitat la comisie 
să vină să justifice să-mi arate pe ce motiv, inflaţie, că a crescut salariul minim, că sunt alte criterii să putem 
fundamenta majorarea de salariu. Eu convins eram, nu trebuiau să mă convingă dânşii, doar i-am chemat să vină 
în scris cu propuneri şi nu cu vorbe, că în scris au venit, mărim de la 100 la 650 , mărim de la 100 la 200 , 
întrebarea era de ce? Că eu semnez pentru banii statului de la buget. I-am chemat mâine la minister, i-am invitat 
la minister, s-a desprins o concluzie, un punct de vedere să zicem comun, dar nu majoritar şi cred că mâine vom 
da o primă formă protocolului care la rândul lui poate fi îmbunătăţit", a declarat Tudorel Toader. 
Referitor la faptul că avocaţii s-au plâns de cenzurarea sumelor de către instanţă, ministrul a spus că a propus 
scoaterea acestei prevederi din protocol. "Articolul 10 din protocolul din 2015 care foloseşte în protocol o formulă 
nu tocmai să spunem aşa adecvată, spune că onorariile sunt maximale, adică pot fi şi mai mici ceea ce-i permite 
încă judecătorului să le reducă la sume absolut modice, nesemnificative. Eu le-am spus că în noul protocol voi 
propune eliminarea acestei posibilităţi ca judecătorul să cenzureze onorariul, adică dacă el este 100 de lei, 200 de 
lei dacă e plătit de de la bugetul statuoui, dacă e aprobat de ministrul Justiţiei de ce să se înterupă judecătorul, în 
opinia mea, să spună prea mult 100 de lei să fie 50, deci eu am propus şi nu cred că dânşii nu vor fi de acord 
mâine", a completat Toader. 
Anterior, ministrul a declarat că în ultimii 10 ani, statul român a plătit peste 88 de milioane euro pentru onorariile 
avocaţilor din oficiu, precizând că solicitările lor sunt fireşti. 
Mai mulţi avocaţi au protestat, luni, pe treptele Curţii de Apel Bucureşti, faţă de onorariile din oficiu care, spun ei, 
sunt cele stabilite din 2015 în cadrul unui protocol. Apărătorii spun că nivelul de trai din 2019 este mult mai ridicat 
şi au dat exemplul magistraţilor, care au salariile mărite. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bugetul pe 2019, avizat pozitiv în comisii. Soluția lui Eugen Teodorovici pentru banii serviciilor 
Bugetul de stat şi bugetul asigurărilor sociale pentru 2019 au primit avize finale din partea comisiilor de 
specialitate într-o şedinţă care s-a încheiat în noaptea de marți spre miercuri, la ora 3:30. Bugetul intră, în 
această după-amiază, în dezbaterea plenului reunit şi poate suferi noi modificări. 
 A fost o ședință-maraton, marți, a comisiilor reunite de buget-finanțe, care a durat 18 ore și s-a încheiat la ora 
3:30. În jurul orei 2:00 s-a alăturat comisiilor reunite și ministrul de finanțe, Eugen Teodorovici. A fost totodată o 
ședință cu decizii surprinzătoare, transmite corespondentul Digi24. SRI era vizat de o reducere a bugetului cu 455 
de milioane de lei, dar nu a fost votată modificarea în această formă. SRI rămâne cu mare parte din banii pe care 
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Liviu Dragnea îi vedea alocați pentru sănătate. În schimb, s-a votat amendamentul prin care SRI pierde 150 de 
milioane de lei, bani care merg tot spre sănătate, pentru combaterea diabetului juvenil. 
Și SIE urma să aibă bugetul redus cu 30 de milioane de lei, dar nu a fost votat amendamentul care prevedea 
această scădere, astfel că SIE rămâne cu această sumă, alocată salariilor și operațiunilor. 
SPP, în schimb, a pierdut 50 de milioane de lei din buget, după votarea amendamentului care prevedea această 
măsură. Se întâmplă chiar în anul în care România deține președinția Consiliului Uniunii Europene și sunt 
prevăzute o serie de întâlniri foarte importante la București cu oaspeți din străinătate. 
Și bugetul Autorității Electorale Permanente a fost scăzut cu 140 de milioane de lei. Este tocmai suma necesară 
pentru implementarea programului  „O masă caldă în școli”, un amendament propus tot de liderul PSD, Liviu 
Dragnea. 
Ce se întâmplă acum cu bugetul pentru 2019 
Amendamentele respinse revin în discuţie şi pot fi acceptate. Iar reprezentanţii instituţiilor nu îşi vor mai putea 
spune punctul de vedere, aşa cum au făcut-o în comisii, unde generalul George Voinescu, adjunctul directorului 
SRI, a declarat că reducerea sumnelor alocate serviciului pune în pericol securitatea României. 
Ministerul Finanţelor s-a oferit să dea bani din bugetul său de investiţii pentru acoperirea sumelor pe care Liviu 
Dragnea le-a cerut tăiate din bugetele serviciilor speciale. Este vorba de 295 de milioane de lei care trebuie să 
ajungă la Ministerul Sănătăţii. Diferenţa a apărut după ce comisiile de buget finanţe ale Parlamentului au decis să 
reducă bugetul SRI cu o sumă mai mică faţă de cea propusă de liderul PSD. 
Vineri, este programat votul final asupra bugetului în plenul Camerelor reunite. 
Conform Regulamentului şedinţelor comune ale celor două Camere, aprobarea bugetului de stat şi a bugetului 
asigurărilor sociale de stat se face cu votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor prezenţi. 
După aceasta, cele două proiecte urmează să fie promulgate de preşedintele Klaus Iohannis. 
 (Sursa: Digi 24) 
 

 Mugur Isărescu, audiat în Senat: Întrebarea dacă ROBOR a fost manipulat? Răspunsul este Nu/ Contre cu 
senatorul ALDE Daniel Zamfir: Trebuia să vă uitaţi la cifre. Dvs. vorbiţi şi lucraţi cu vorbe  
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), este audiat marţi, alături de întregul Consiliu de 
Administraţie al BNR, în comisiile economică şi buget ale Senatului. La şedinţă participă şi şeful Senatului, Călin 
Popescu Tăriceanu, deşi nu este membru al comisiilor. 
UPDATE 13.50 Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu: 80% din profitul nostru este dat statului 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a declarat, la audierea din Comisia economică din Parlament, că 80% din 
profitul Băncii Naţionale ajunge la stat, fiind singura bancă centrală care are un asemenea impozit. El a mai spus 
că, în momentul în care au existat pierderi, „statul român nu a dat un cent”. 
„80% din profitul nostru este dat statului. Suntem singura bancă centrală care are un asemenea impozit pe profit, 
restul de 20% se dau pentru capitalizarea băncii, fondul de salariaţi.(...) Cum să păstrăm specialiştii? Că nu-i plătim 
exagerat. Am avut patru sau cinci ani de pierderi masive în sisetemul bancar, statul român nu a dat un cent. Faptul 
că într-un an, trei bănci au avut profituri mai mari, nu însemană că trebuie să exagerăm. Ideea cu profiturile mari 
nu este adevărată. Aţi spus despre bănci că avem profituri mari”, a declarat guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, la 
audierea din Comisia economică din Parlament. 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir, preşedintele Comisiei Economice, i-a spus lui Isărescu, în timpul audierii, că profitul 
BNR a fost folosit pentru bonusuri. 
„Avem o realitate şi pentru că sunteţi cel mai longeviv guvernator din Europa, m-aş fi aşteptat să chemaţi la masă 
Guvern, Parlament, bănci să faceţi ce trebuie ca să se dezvolte ţara. Acum, suntem practic în ţara cam cea mai 
săracă din UE, cetăţenii sunt cei mai îndatoraţi. Mă mai deranjează ceva, în toată această perioadă ne-aţi găsit 
vinovaţi pentru toate relele, guvernele României. Vorbiţi de ţinta de inflaţie, dar nu spuneţi că ţinta de inflaţie 
este mandatul BNR. Nu vreau să vă referiţi la inflaţia din ultima lună, vorbim de inflaţia medie. Institulul Naţional 
de Statistică arată că în fiecare an aţi ratat ţinta de inflaţie. Ar fi putut folosi BNR surplus de bani ca să atingă 
obiectul ţinta de inflaţie. Că profitul a fost folosit ca să vă daţi bonusuri. Dacă aţi ratat ţinta de inflaţie, nu era bine 
să folosiţi profitul ca să vă menţineţi ţinta de inflaţie?, i-a spus Daniel Zamfir lui Mugur Isărescu. 
UPDATE 13.25 Motivele pentru care Isărescu spune că OUG nr. 114/2018 este „cel puţin o nereuşită” 
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UPDATE 12.50 Mugur Isărescu, către Şerban Nicolae: Trebuie să reducem deficitul, sunteţi cu bugetul în faţă 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a declarat, marţi, la audierea din Comisia economică din Parlament, că o cale 
pentru a avea dobânzi mai mici o reprezintă reducerea deficitului, transmiţându-i lui Şerban Nicolae că politicienii 
pot face acest lucru fiind ”cu bugetul în faţă”. 
 
„Vreţi să fim cu dobânzi mai mici. Trebuie să reducem inflaţia, reducem deficitul, puteţi să faceţi asta, că sunteţi cu 
bugetul în faţă. (...)Nu putem să reducem dobânda şi ROBOR în jos, dacă nu reducem cel puţin aceşti trei 
indicatori”, a declarat guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, marţi, la audierea din Comisia economică din Parlament, 
în contextul în care chiar în acel moment bugetul era dezbătut în Comisia bugetară. 
Guvernatorul BNR le-a transmis membrilor Comisiei că în afara de invitaţia la audiere nu a primit o altă solicitare, 
că „poate ne apucam de lucru”. 
„Nu am primit o solicitare, în afară de această invitaţie, să facem ceva, că poate ne apucam de lucru”, a spus 
Isărescu. 
De asemenea, senatorul PSD, Şerban Nicolae i-a spus lui Isărescu că dacă îl auzea acum două săptămâni, era mai 
”liniştit”, făcând aluzie la invitaţiile pe care le-a mai avut guvernatorul BNR. 
„Dacă îmi spuneaţi acum două săptămâni, eram mai liniştit. Mi-aş dori să văd o dată că ROBOR-ul este mai mic, 
când se învârte fluctuaţia”, a spus Nicolae. 
UPDATE 12.40 Isărescu, către Zamfir: A spune că aceste tranzacţii sunt manipulări înseamnă să acuzi Trezoreria 
 Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a spus, marţi, că a acuza că se fac manipulări pe 
piaţa interbancară însemnă a acuza şi Trezoreria statului că participă la aceste manipulări. 
„A spune că aceste tranzacţii sunt manipulări înseamnă să acuzi Trezoreria statului. (...) Ori acestea sunt absolut 
normale. (...) Intervine şi Banca Naţională? Da”, a afirmat Mugur Isărescu, marţi, la audierea din Senat. 
Guvernatorul BNR a remintit că, în ianuarie, senatorul ALDE Daniel Zamfir, preşedintele Comisiei economice a 
Senatului, a susţinut că indicele ROBOR la 3 luni este mai mic decât cel afişat de BNR, dar s-a uitat la tranzacţiile 
pe termen scurt şi atunci era exces de lichiditate, deoarece Ministerul Finanţelor făcea plăţi. 
„Când a ieşit Zamfir în public, 81% din operaţiuni erau pe termen scurt (o zi, o săptămână etc. - n.red.)”, a 
remarcat Isărescu, marţi. 
Guvernatorul BNR a menţionat că piaţa interbancară este una „esenţială pentru aprovizionarea cu lichiditatea a 
economiei României, pentru plata salariilor şi pentru echilibrele de pe piaţa valutară”. 
Indicele ROBOR a apărut în 1995, dar a fost legat de creditele de consum şi ipotecare în 2010, ca urmare a unei 
directive europene, iar ROBOR-ul a fost ales de către Guvern, fiind introdus pentru credite printr-o ordonanţă. 
„Garantez în faţa dimneavostră nu există manipulare. (...) Sunt legate de stabilitatea fluxului şi de dobândă”, a 
mai spus Isărescu. 
UPDATE 12.20 Isărescu: Parlamentul, în înţelepciunea sa, să modifice OUG/ Zamfir: Ce pârghii aveaţi în 2008? 
Guvernatorul BNR Mugur Isărescu a declarat marţi, în comisia din Senat, unde este audiat cu privire la ROBOR,că 
Parlamentul ar putea să intervină prin modificarea legislaţiei, în timp ce Daniel Zamfir i-a reproşat că în urmă cu 
10 ani punea presiune pe trezorieri, dar azi se plânge că nu are pârghii 
"Băncile sunt în concurenţă, nu putem spune folosiţi asta. Parlamentul în înţelepciunea sa să modifice OUG 50 să 
spună să se ia doar mediile. Este echipa tehnică a băncii şi ministerului de finanţe", a declarat Muguru Isărescu. 
Zamfir: E greu să spuneţi cu mâna pe inimă şi să garantaţi că nu s-au întâmplat 
Isărescu: De asta sunt acolo. 
Zamfir: În 2008, situaţia vă contrazice discuţia dintre trezorierii băncilor, spuneau <<noi de fapt manipulăm>>. 
Asta reieşea. Există în acea investigaţie o declaraţie a unui trezorier care spunea: principalul mesaj a lui Cintează, 
în numele guvernatorului Isărescu, îmi va da avertisment personal, dacă nu scădem ROBOR într-o săptămână. Ce 
pârghii aveaţi atunci legale să intervenţi şi azi nu? 
Isărescu: Trebuia să vă uitaţi la cifre. Dvs. vorbiţi şi lucraţi cu vorbe. 
Zamfir: Investigaţia Consiliului Concurenţei e document oficial. 
Cîţu: Domnule preşedinte nu e document oficial 
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Isărescu. Chemaţi-l pe cel de la Consiliul Concurenţei. În 2008 a fost premier actualul preşedinte al Senatului. 
Atunci a fost o cădere a pieţei, mulţi bancheri au cheltuit ce aveau în trezorierie, au vândut şi titlurile de stat. Cum 
să nu îl ameninţe. Citenză intervine şi dacă dobânda ajunge la 4% dar când a ajuns la 200%" 
UPDATE 12.00 Tăriceanu, către Isărescu: Nu vrem să punem doar întrebări, putem primi şi sugestii 
Călin Popescu-Tăriceanu, preşedintele Senatului, a declarat, marţi, că parlamentarii sunt dispuşi, pentru a scădea 
din costurile finanţării pentru firmele, să primească şi sugestii de la reprezentanţii Băncii Naţionale a României 
(BNR). 
„Putem aduce lucrurile pe un culoar mai favorabil? Putem să facem ceva împreună? Nu vrem să punem doar 
întrebări, putem primi şi sugestii”, a declarat, marţi, Călin Popescu-Tăriceanu, la audiere Consiliului de 
Administraţie al BNR. 
De asemenea, preşedintele Senatului a făcut aceste declaraţii referindu-se la faptul că firmele româneşti se 
împrumută scump, deşi firmele româneşti reprezintă cel mai mare contributor în funcţie de cifra de afaceri şi de 
profit, comparativ cu multinaţionale, dar nu se pot împrumuta de pe pieţele internaţionale. 
Acesta a mai spus că, în condiţiile în care LIBOR a fost manipulat, „nu putem exclude din start manipularea 
ROBOR”.  
UPDATE 11.56 Isărescu: Nu am ţinut artificial la 1,75% dobânda de politică monetară 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a declarat, marţi, că nu a ţinut artificial dobânda 
de politică monetară la 1,75% 
„Nu am ţinut artificial la 1,75% (rata dobânzii de politică monetară - n.red.)”, i-a răspuns Mugur Isărescu, marţi, 
senatorului ALDE Daniel Zamfir, la audierea din Parlament. 
În plus, Guvernatorul BNR a susţinut că a declarat că va creşte ROBOR, drept răspuns la o altă întrebare că i-a 
încurajat pe oameni să ia credite ştiind că va creşte indicele ROBOR. 
„A, spun un lucru foarte clar: dobânzile mici sunt de domeniul trecutului”, a continuat Isărescu. 
UPDATE 11.42 Schimb de replici Isărescu- Zamfir. Isărescu: Noi nu stăm într-un prepeleac. Să vă spun ce e 
ROBOR 
Schimb de replici în comisiile reunite buget şi economică din Senat, acolo unde este audiat Muguru Isărescu, 
guvernatorul BNR. Senatorul Daniel Zamfir i-a reproşat că nu răspunde la întrebări, ci a venit cu un discurs, în timp 
ce Isărescu a spus că "nu stăm într-un prepeleac". 
"Am o rugăminte: noi punem întrebările, dvs. răspundeţi. Vreau să discutăm despre ROBOR pentru că este prima 
temă de discuţie. Este una care a suscitat mare interes. Aş vrea să vă întrebăm nişte lucruri şi dvs. să răspundeţi. În 
legătură cu ROBOR a fost un lung şir de declaraţii ale dumneavoastră contradictorii. Aţi spus că ROBOR e un 
produs al dv, al pieţei, vorbeaţi cu băncile, noi doar îl aprobăm. Apoi aţi spus că ROBOR nu e influenţat de bănci. 
Când aţi spus adevărul?", a spus Daniel Zamfir. 
Răspunsul guvernatolorului BNR: "Văd că aveţi nelămuriri, să vă spun ce e ROBOR, e un indice al pieţei monetare 
bancare. Băncile cotează între ele. Noi nu stăm într-un prepeleac şi spunem să facem cutare sau cutare, vedem 
care e situaţia reală monetară a fiecare bănci. Fiecare bancă, prin trezorierul ei, primeşte 2000 de plăţi şi face 
6.000 de încasări. În funcţie de ele şi alte operaţiuni are sau nu suprlus de lichiditate. Unele au suprlus, altele 
deficit. de asta se numeşte piaţă monetară interbancară". 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a declarat, marţi, că ROBOR nu a fost 
manipulat. 
„Întrebarea dacă ROBOR a fost manipulat? Răspunsul este Nu. ROBOR-ul poate fi stabilit doar între bănci, dar nu 
este o înţelegere de tip cartelar”, a afirmat Mugur Isărecu, marţi, la audierea din Comisia economică a Senatului. 
ROBOR-ul se plimbă doar între 1,5% şi 3,5%, deoarece rata de politică monetară este de 2,5%, iar coridorul 
simetric este de plus/minus 1% faţă de aceasta, a subliniat Guvernatorul BNR. 
„Dacă se plimbă mai sus sau mai jos, (...) se opreşte orice tendinţă de cartelizare şi se absoarbe tendinţa de 
lichiditate în exces”, a adăugat Isărescu. 
UPDATE 11.20 Isărescu a ajuns în Parlament. Tăriceanu: Ipoteza manipulării ROBOR nu poate fi exclusă din start 
Mugur Isărescu, guvernatorul BNR, a ajuns marţi în comisia de specialitate din Senat, unde este audiat cu privire 
la creşterea ROBOR, preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu, prezent la audiere, spunând că ipoteza 
manipulării ROBOR nu poate fi exclusă din start. 
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"Mai mult decât suspiciuni nu am, dar aceste suspiciuni trebuie elucidate. Având în vedere ce s-a întâmplat la nivel 
european unde arată că LIBOR a fost manipulat, o astfel de ipoteză nu poate fi exclusă din start. Nivelul ridicat al 
ROBOR care reprezintă un element disuasiv, atât pentru firme cât şi pentru persoane private", a declarat Călin 
Popescu Tăriceanu. 
"Este un sfârşit un răspuns adecvat dat de BNR. Audierea de astăzi vizează exact temele pe care vi le-am anunţat. 
Vă asigur că şi alte teme de interes public merită dezbăture ulterior. Astăzi nu vom discuta nici despre bonusul pe 
are vi l-aţi dat de pensionare, nici despre conflictul de interese. Astăzi discutăm despre ROBOR, inflaţie şi despre 
raportul pe care l-aţi făcut", a spus parlamentarul ALDE Daniel Zamfir. 
Drept răspuns, guvernatorul BNR a afirmat: "Răspundem la orice chemare a Parlamentului pentru informare. 
Pentru lămurirea chestiunilor economice. În conformitate cu legea noastă, am venit împreună cu colegii mei din 
Consiliul de Administraţie, pentru că am observat că în opinia publică există o confuzie: BNR este condusă de o 
singură persoană. Acesta este motivul pentru care suntem toţi aici, nu ca să impresionăm". 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir a declarat, luni, la Parlament, că după audierea de marţi a guvernatorului BNR, 
Mugur Isărescu, se va lămuri dacă BNR ”a intervenit sau nu să influenţeze ROBOR-ul, dacă BNR a intervenit sau nu 
să influenţeze cursul valutar”. 
CA al BNR a fost invitat, pentru a treia oară în acest an, de comisiile reunite economică şi de buget-finanţe a 
Senatului la audiere pentru data de 11 februarie sau data de 12 februarie. 
„Am primit, în sfârşit, o invitaţie validă”, a afirmat joi Mugur Isărescu, Guvernatorul BNR, în cadrul briefing-ului de 
presă, după şedinţa de politică monetară. 
„Am anunţat cu ceva săptămâni în urmă care sunt temele pe care dorim să le discutăm cu guvernatorul Băncii 
Naţionale, înţeleg că, iată, vine cu întreg Consiliul Administraţiei, lucru care ne bucură foarte tare, că înţelege într-
un final care sunt obligaţiile Consiliului de Administraţie al BNR. Vom discuta pe marginea ROBOR-ului şi a felului 
în care se calculează acest indice. Vom discuta pe marginea raportului pe care BNR l-a prezentat la sfârşitul anului 
în legătură cu stabilitatea financiară şi vom discuta şi despre inflaţie, tema pe care domnul guvernator a abordat-
o ieri. Catgoric că va fi abordată şi problema cursului leu-euro. Având în vedere că vom sta mai bine de o oră-două, 
sunt convins că toat temele care frământă opinia publică vor fi dezbătute şi nu am niciun motiv să cre ca vom 
pleca, după acea audiere, ami în ceaţă decât suntem acum. Cred că după discuţia de mâine ne vom lămuri cu toţii 
dacă BNR a intervenit sau nu să influenţeze ROBOR-ul, dacă BNR a intervenit sau nu să influenţeze cursul valutar şi 
care este rolul BNR în stabilrea ţintei de inflaţie la noi în ţară”, a declarat, luni, la Parlament, senatorul ALDE Daniel 
Zamfir. 
 CA al BNR a fost invitat, pentru a treia oară în acest an, de comisiile reunite economică şi de buget-finanţe a 
Senatului la audiere pentru data de 11 februarie sau data de 12 februarie. 
Reprezentanţii Băncii centrale nu au putut fi prezenţi la audierea propusă pentru 11 februarie, al ora 11:00, 
deoarece la acea oră era prezentat „Raportul asupra inflaţiei”, ediţia februarie 2019. BNR publică de patru ori pe 
an acest raport, în februarie, mai, august şi noiembrie. 
CA al BNR şi Guvernatorul BNR au mai fost invitaţi în acest an de cele două comisii la data de 29 ianuarie şi la data 
de 7 februarie. În primul caz, Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al Băncii centrale, a susţinut că reprezentanţii 
acesteia nu pot fi prezenţi, deoarece invitaţia nu îndeplinea procedura. Invitaţia era semnată de senatorul ALDE 
Daniel Zamfir, în calitate de preşedinte ale Comisiei economice a Senatului, atât pentru poziţia lui, cât şi pentru 
cea a preşedintelui Comisiei de buget, finanţe şi pieţe de capital a Senatului. 
Cea de-a doua invitaţie din acest an a fost făcută pentru ziua de joi, 7 februarie, când CA al BNR avea programată 
a doua şedinţă de politică monetară din acest an şi prima în care au discutat un raport de inflaţie în acest an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lia Olguţa Vasilescu şi-a RETRAS candidatura pentru funcţia de vicepremier şi ministru al Dezvoltării, în urma 
unei discuţii cu Liviu Dragnea 
Lia Olguţa Vasilescu şi-a retras marţi seara candidatura pentru funcţia de vicepremier şi ministru al Dezvoltării. Ea 
precizează că a luat decizia în urma unei discuţii cu preşedintele PSD şi că un atac la CCR ar însemna prelungirea 
perioadei de blocaj al activităţii guvernamentale. 
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"Astăzi, în urma unei discuţii cu liderul PSD Liviu Dragnea, am luat hotărârea sa îmi retrag candidatura pentru 
funcţia de vicepremier şi ministru al Dezvoltării. Un atac la CCR înseamnă o perioadă de cel puţin o lună şi 
jumătate de aşteptare, perioadă in care activitatea guvernamentală ar avea în continuare de suferit prin absenţa 
din guvern a unui ministru cu un portofoliu important, exact în perioada în care România deţine preşedinţia UE. 
Nu am făcut o miză personală din accederea într-o funcţie guvernamentală, dar sunt convinsă că, aşa cum am 
reuşit să deblochez proiecte mari de infrastructură locală în mandatul de primar sau să pun în aplicare aproape 
tot programul de guvernare pentru Ministrul Muncii, aş fi reuşit sa deblochez proiecte mari de infrastructură 
locală, regională şi naţională în cadrul ministerelor unde PSD m-a nominalizat”, a precizat pe Facebook Lia Olguţa 
Vasilescu. 
Ea a precizat că va rămâne deputat PSD. 
”Îmi voi continua mandatul de deputat PSD de Dolj, unde am fost aleasă cu 60 la sutî din voturi şi îmi voi respecta 
promisiunile făcute în campania electorală alegătorilor mei. Le mulţumesc tuturor colegilor din CEx care m-au 
votat în unanimitate pentru aceste demnităţi şi, în special, lui Liviu Dragnea şi doamnei prim ministru Viorica 
Dancilă care m-a propus şi cu care, într-o formulă sau alta, voi colabora şi în continuare pentru proiectele pe care 
mi le-am asumat în campania electorală din 2016. Sper că preşedintele Klaus Johannis va numi urgent viitoarea 
nominalizare pentru funcţia de ministru din partea partidului care a câştigat alegerile parlamentare, renunţând la 
blocarea Guvernului României prin încălcarea repetată a legilor şi Constituţiei, în condiţiile în care personajul care 
i-a provocat atâta îngrijorare dispare din ecuaţie”, a adăugat Lia Olguţa Vasilescu. 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, joi, într-o scrisoare adresată premierul Viorica Dăncilă, că respinge din nou 
numirea Olguţei Vasilescu pentru Ministerul Dezvoltării, motivând că nu are pregătirea necesară, dar şi presiunile 
pe justiţie puse de aceasta sau atacurile la persoană lansate. Şeful statului a solicitat o altă propunere pentru 
funcţia de vicepremier şi ministrul Dezvoltării. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ecaterina Andronescu, după ce a fost majorat bugetul Ministerului Educaţiei: Şcolile trebuie să aibă cantină/ 
Există varianta ca primul semestru să se încheie înainte de sărbătorile de iarnă 
Ministrul Ecaterina Andronescu a declarat marţi, după ce comisiile parlamentare reunite de buget-finanţe au dat 
raport favorabil bugetului Ministerului Educaţiei Naţionale, în creştere cu 46,73% faţă de 2018, că banii vor fi 
folosiţi pentru extinderea programului masă caldă în şcoli. 
„Există un amendament, care a şi trecut, potrivit căruia, 140 de milioane de lei se iau de la Autoritatea Electorală 
Permanentă şi această sumă trece la capitolul cheltuieli de capital, din care noi urmează să facem investiţii. De 
asemenea, au mai trecut 100 de milioane prin redistribuire la cheltuielile pentru susţinerea universităţilor. Să 
putem să facem masa caldă, trebuie să pregătim şcolile. Şcolile trebuie să aibă cantină, în care noi să dăm masa 
caldă copiilor. Extinderea mesei calde se loveşte de acest impediment. Noi, în acest moment, avem OUG, 
funcţionează acum şi avem 50 de şcoli care servesc masa caldă, sunt alese în aşa fel încât sunt şcoli cu elevi cu 
probleme sociale. Programul acesta este de 3 ani. Ca să-l putem extinde, va trebui să ne gânduim cum să facem 
investiţii în şcoli să avem cantine”, a declarat Ecaterina Andronescu după ce Comisiile parlamentare reunite de 
buget-finanţe au dat, marţi, raport favorabil bugetului Ministerului Educaţiei Naţionale. 
Andronescu a spus, după ce Opoziţia a acuzat în timpul dezbaterii în Comisie că Liviu Dragnea a plagiat un 
amendament al PNL, că„atunci când facem ceva pentru sistemul de învăţământ, nu trebuie să câştigăm politic, 
trebuie să câştige sistemul”. 
„Eu cred că atunci când facem ceva pentru sistemul de învăţământ, nu trebuie să câştigăm politic, trebuie să 
câştige sistemul. Aici nu am văzut asta. Pentru toaletele şcolilor care au grupuri sanitare în curte sunt 65 de 
milioane şi îi avem într-un capitol separat”, a spus ministrul Educaţiei. 
Raluca Turcan l-a acuzat pe Liviu Dragnea, în timpul dezbaterilor, că i-a plagiat un amendament. 
”Ştiam că pentru PSD furtul este o condiţie a succesului în toate: în politică, în business, în administraţie. Iată că 
de astăzi furtul este treapta către succes şi în legislaţie! Reuşita este însă doar procedurală: propunerea lui 
Dragnea (copiată după a noastră, mai puţin bugetul alocat) a fost adoptată, pe când cea a PNL, nu. Victima 
colaterală: 80% dintre copiii de şcoală care ar fi primit o masă diversificata dacă ar fi fost adoptat bugetul propus 
de PNL. 80% dintre copii - păgubiţi de politica furtului şi a minciunii care defineşte acest partid de guvernare în 
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absolut tot ceea ce face. Domnule Liviu Dragnea şi PSD, nu ne supărăm că ne-aţi furat iniţiativa. Ne supărăm însă 
foarte tare pentru că alegeţi să o aplicaţi limitat, după nişte criterii doar de dumneavoastră ştiute”, a acuzat 
Turcan. 
Andronescu: Există varianta ca primul semestru să se încheie înainte de sărbătorile de iarnă 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a anunţat, marţi, că există varianta ca primul semestru al anului şcolar 
să se încheie înainte de sărbătorile de iarnă, dar să fie micşorată vacanţa. 
„Haideţi să închidem bugetul şi să încercăm să facem lucruri mai bune pentru şcoală. Nu vreau niciodată, prin 
nicio măsură pe care o voi lua, să bulversez sistemul de învăţământ. Aş vrea să nu mai creăm probleme acestui 
sistem. Ceea ce a fost în acest an, aţi văzut şi dumneavostră, vacanţa de iarnă începe în 21 septembrie, se termină 
în 11 sau 12 ianuarie, deci 3 săptămâni de vacanţă, 2 săptămâni de şcoală şi pe urmă iar vacanţă. Dacă reuşim să 
găsim o formulă să nu micşorăm vacanţele şi să încheiem semestrul înainte să încheiem vacanţa de iarnă, atunci 
probabil asta ar trebui să facem (modificarea structurii semestrului astfel încât primul semestru să se încheie 
înainte de vacanţa de iarnă - n. r.)”, a declarat ministrul Educaţiei, Ecaterina Andornescu, marţi, la Parlament. 
Ministrul Educaţiei a declarat că modificările vor fi făcute fără micşorarea vacanţei. (Deci ar fi o variantă ca primul 
semestru să se încheie înainte de vacanţă? - n.r.). Dar fără să micşorăm vacanţă. Eu am vorbit de micşorarea 
semestrului, toată lumea a vorbit de reducerea vacanţei”, a spus Andronescu. 
Ministrul Ecaterina Andronescu a fost prezentă marţi la Parlament, în cadrul şedinţei comisiilor parlamentare 
reunite de buget-finanţe, care au dat raport favorabil bugetului Ministerului Educaţiei Naţionale, în creştere cu 
46,73% faţă de 2018.  
Bugetul Ministerului Educaţiei, adoptat de Parlament. Cu 46,73% mai mare faţă de 2018 
Comisiile parlamentare reunite de buget-finanţe au dat, marţi, raport favorabil bugetului Ministerului Educaţiei 
Naţionale, în valoare de 30.829.261.000  lei, în creştere cu 46,73%  faţă de 2018. În timpul dezbaterilor deputatul 
Raluca Turcan l-a acuzat pe Liviu Dragnea că i-a plagiat un amendament. 
Parlamentarii au dat raport favorabil pe bugetul Ministerului Educaţiei Naţionale, 20 de voturi fiind favorabile, 14 
împotrivă şi patru abţineri. 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a declarat, în cadrul dezbaterilor pe raport, că în buget sunt cuprinse 
construirea de grupuri sanitare pentru cele 1 489 de şcoli. 
„O creştere importantă, dar nu este importantă suma aceata, ci, sperăm noi, să fie importante efectele pe care 
bugetul trebuie să le producă în sistemul de învătământ. Bugetul nostru cuprinde câteva proiecte importante 
pentru şcoala româneasă. În primul rând, cuprinde sumele necesare în aşa fel încât cele 1489 de şcoli care au încă 
în curte să aibă grupuri sanitare normale şi fireşti pentrusecolul XXI în care trăim. Ca urmare a acestui proiect, 
sunt destinaţi bani impornaţi - 65 milioane de lei, prin care putem să rezolvăm această problemă importantă”, a 
spus ministru. 
Ecaterina Andonescu a adăugat că se urmăreşte punerea la dispoziţia şcolarilor şi elevilor a unor tablete astfel 
încât să se rezolve problema greutăţii ghiozdanului. 
„De asemena, ţinând seama de la nivelul Comisiei Europene, proiectul de digitalizare devine prioritar şi pentru 
România, din surse nerambursabile, dar cu resurse în bugetul nostru, încercăm de dezvoltăm acest proiect pe care 
l-am numit - România digitală - un proiect care este gândit să facă un salt în creşeterea interactivităţii şcolii şi în 
conţinutul redării, prin dispunerea la fiecare clasă a unei table inteligente şi prin atribuirea copiilor din gimnaziu şi 
din liceu a câte unei tablete. În felul acesta rezolvăm şi problema greutăţii ghiozadanului pe care copii îl poartă în 
spate”, a adăugat Ecaterina Andronescu. 
Potrivit Ecaterinei Andronescu, ministerul Educaţiei dezvoltă şi proiecte din surse rambursabile, cum ar fi 
proiectul din programul BEI cu privire la construirea de 380 de grădiniţie. 
„S-au construit 197, au rămas 193, care sunt prinse în bugetul pe anul acesta.”, a explicat ministrul. 
Pe de altă parte, parlamentarii au votat în comisiile de specialitate şi două amendamnete propuse de PSD, unul 
dintre acestea fiind propus chiar de liderul social-democraţilor, Liviu Dragnea. 
„Se majorează cu suma de 140.000 mii lei atât creditele bugetare, cât şi creditele de anagajament”, prevede 
amendamentul propus de Liviu Dragnea. 
Un alt amendament, iniţiat de senator PSD, Doru Adrian Pănescu, şi deputat PSD Camelia Gavrilă, şi adoptat de 
comisiile de specialitate, face referire la alte majorări în sistemul de învăţământ. 
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„În bugetul Ministerului Educaţiei Anexa nr.3/25/02, capitolul 65.01 „Învăţământ” se suplimentează cheltuielile cu 
suma de 250.000 mii lei, după cum urmează: 
Titlul I: „Cheltuieli de personal” – 150.000 mii lei, 
Titlul II: „Bunuri şi servicii – 80.000 mii lei 
Titlul VIII „Proiecte cu finanţare din fonduri externe nermabursabile (FEN) postaderare” – 6.000 mii lei. 
Titlul X „Proiecte cu finanţare din fonduri externe nerambursabile aferente cadrului financiar 2014 – 2020 – 
14.000 mii lei”, se arată în amendamentul social-democraţilor. 
Liderul deputaţilor PNL, Raluca Turcan, a acuzat Puterea că a amendamentul propus de Liviu Dragnea şi votat de 
comisiile reunite de buget-finanţe este plagiat de la liberali. 
„Fură acum şi amendamentele PNL. V-aţi obişnuit să furaţi! Până când? În Comisia pentru învăţământ l-aţi respins 
(amendamentele n.r.) două ori”, a acuzat Raluca Turcan. 
Bugetul alocat Ministerului Educaţiei Naţionale este de 30.829.261.000 lei, în creştere cu 46,73% faţă de 2018. 
Pentru cheltuielile de personal prevăzute în bugetul acordat Ministerului Educaţiei Naţionale se alocă suma de 
20.610.354.000 lei, în timp ce pentru bunuri şi servicii - 75.155.000 lei. 
Proiectul de buget de stat a fost adoptat vineri de Guvern şi trimis Parlamentului. 
Şedinţa comună a celor două camere ale Legislativului pentru dezbaterea şi adoptarea proiectului bugetului de 
stat pe 2019 va începe miercuri, la ora 16.00, votul final fiind programat vineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR judecă mai devreme sesizarea lui Iohannis legată de suprapunerea unui referendum cu 
europarlamentarele 
CCR a decis marţi preschimbarea termenului de dezbatere a sesizării de neconstituţionalitate formulată de 
preşedintele Klaus Iohannis privind legea care interzice organizarea referendumului odată cu europarlamentarele 
din 6 martie în 27 februarie. 
”Văzând sesizarea de neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi completarea unor acte normative în 
materie electorală, formulată de Preşedintele României, Plenul Curţii Constituţionale, în ziua de 12 februarie 2019, 
a luat în discuţie preschimbarea termenului de judecată în această cauză, stabilit pentru data de 6 martie 2019, 
întrucât s-a constatat că, în temeiul art.50 teza a doua din Legea nr.47/1992 privind organizarea şi funcţionarea 
Curţii Constituţionale, este necesară luarea unor măsuri pentru buna desfăşurare a activităţii Curţii. 
Plenul Curţii Constituţionale, în temeiul art. 230 din Codul de procedură civilă coroborat cu art.14 din Legea 
nr.47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, a dispus preschimbarea termenului de 
judecată de la data de 6 martie 2019 la data de 27 februarie 2019, dată care se va comunica Preşedintelui 
României, preşedinţilor celor două Camere ale Parlamentului şi Guvernului”, se arată într-un comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, în luna ianuarie, Curtea Constituţională a României (CCR) în legătură cu 
modificarea legii care interzice organizarea referendumului la aceea dată cu desfăşurarea alegerilor 
europarlamentare. 
Este vorba despre legea pentru modificarea şi completarea unor acte normative în materie electorală care a fost 
transmisă de Parlament pentru promulgarea de către preşedintele Klaus Iohannis la finalul lunii decembrie a 
anului trecut. 
Şeful statului a argumentat, în sesizarea transmisă Curţii Constituţionale, că o asemenea normă legislativă care 
interzice organizarea unei consultări populare odată cu desfăşurarea alegerilor europarlamentare încalcă 
prevederile constituţionale. Preşedintele aminteşte că Legislativul a încercat de mai multe ori, prin proiecte de 
lege, să interzică organizarea referendumurilor la aceeaşi dată cu desfăşurarea alegerilor în PE, care au fost 
declarate neconstituţionale de către CCR. 
„Autoritatea legiuitoare este liberă să opteze pentru orice soluţie legislativă în materie referendară, însă fără a 
interfera cu competenţele celorlalte autorităţi publice în acest domeniu, precum şi fără a le modifica statutul 
constituţional ori atribuţiile prevăzute în Legea fundamentală. Or, norma prin care se interzice organizarea de 
referendumuri la aceeaşi dată cu data desfăşurării alegerilor pentru Parlamentul European afectează norme şi 
principii constituţionale”, arată preşedintele Iohannis în sesizarea depusă la CCR. 
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În legătură cu organizarea referendumului cu privire la probleme de interes naţional, acest drept este exclusiv al 
preşedintelui ţării, iar prevederile se găsesc în art. 80 din Constituţie. De asemenea, la art. 90 în Legea 
fundamentală este prevăzut că „Preşedintele României, după consultarea Parlamentului, poate cere poporului să-
şi exprime, prin referendum, voinţa cu privire la probleme de interes naţional”. 
Prin urmare, şeful statului invocă faptul că modificarea legislaţiei electorale încalcă mai multe decizii anterioare 
ale Curţii Constituţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută sesizarea PNL şi USR privind privind sistemul public 
CCR discută, miercuri, sesizarea de neconstituţionalitate a PNL şi USR asupra Legii privind sistemul public de 
pensii. Opoziţia a precizat că legea este supusă „unui dublu standard” privind persoanele care urmează să 
beneficieze de pensie de invaliditate. 
„Obiecţia de neconstituţionalitate a Legii privind sistemul public de pensii, obiecţie formulată de un număr de 83 
de deputaţi aparţinând Grupului parlamentar al Partidului Naţional Liberal şi al Uniunii Salvaţi România”, se arată 
pe ordinea de zi a CCR. 
PNL şi USR au înaintat, pe 27 decembrie, la CCR sesizarea de neconstituţionalitate asupra Legii privind sistemul 
public de pensii. 
Opoziţia a precizat că legea este supusă „unui dublu standard” privind persoanele care urmează să beneficieze de 
pensie de invaliditate. 
„Dispoziţiile criticate ca fiind neconstituţionale privesc condiţionarea dreptului la pensie al angajatului de 
îndeplinirea de către angajator a obligaţiei fiscale de achitare a contribuţiilor reţinute angajatului prin stopaj la 
sursă. Astfel, este deschisă posibilitatea încălcării dreptului constituţional la pensie al angajatului, fără ca acest 
lucru să fie determinat de neîndeplinirea unei obligaţii aflată în sarcina angajatului.”, se arată în sesizarea 
Opoziţiei trimisă la CCR. 
De asemenea, PNL şi USR au subliniat că „este instituită o discriminare nejustificată între persoanele cu dizabilităţi 
care urmează să beneficieze de pensie, fiind aplicată o măsură de reducere a stagiului de cotizare minim doar 
pentru o anumită categorie de persoane şi nu pentru toţi cetăţenii cu nevoi speciale”. 
Mai mult, cei din Opoziţie au precizat că noua legea pensiilor este supusă „unui dublu standard” privind 
persoanele care urmează să beneficieze de pensie de invaliditate. 
„În plus, este instituită o condiţie obligatorie pentru persoanele care urmează să beneficieze de pensie de 
invaliditate de a îndeplini un stagiu minim de cotizare de minimum 15 ani, fapt care generează situaţii în care 
persoanele în cauză sunt discriminate şi supuse unui dublu standard.”, potrivit sursei citate. 
De altfel, PNL şi USR au subliniat că legea este neconstituţională întrucât nu respectă principiul legalităţii. 
„Dispoziţiile art. 25 din Legea privind sistemul public de pensii sunt neconstituţionale pentru că încalcă dispoziţiile 
art.1 alin.(5) din Constituţia României referitor la principiul legalităţii, întrucât norma criticată nu respectă 
dispoziţiile art. 3 alin. (1) lit. a, şi ale art.52 din Legea nr.263/2010 privind sistemul public de pensii care asigură 
condiţii superioare privind stabilirea dreptului la pensie unor categorii sociale de cetăţeni români raportat la 
dispoziţiile legale criticate cât şi dispoziţiile art. 80 alin.(1) din Legea nr.227/2010 privind Codul Fiscal.”, se arată în 
sesizarea Opoziţiei către CCR. 
În acest sens, Opoziţia a argumentat motivele de neconstituţionalitate ale legii, respectiv că „plătitorii de salarii şi 
de venituri asimilate salariilor au obligaţia de a calcula şi de a reţine impozitul aferent veniturilor fiecărei luni la 
data efectuării plăţii acestor venituri, precum şi de a-l plăti la bugetul de stat până la data de 25 inclusiv a lunii 
următoare celei pentru care se plătesc aceste venituri. (...) Prin urmare, cei care au obligaţia de a calcula, reţine, 
declara şi plăti contribuţiile de asigurări sociale sunt plătitorii de venituri, angajatorii, conform legii nr.227/2015 
privind Codul fiscal şi nu salariatul, titular al dreptului la pensie.” 
De altfel, Opoziţia a adăugat că şi dispoziţiile art.53 din Legea privind sistemul public de pensii sunt 
neconstituţionale deoarece încalcă dispoziţiile art.16 şi ale art.50 din Constituţia României care face referire la 
toate persoanele cu dizabilităţi care se bucură de protecţie specială din partea statului român 
„În conformitate cu dispoziţiile art.50 din Constituţia României toate persoanele cu dizabilităţi se bucură de 
protecţie specială din partea statului român. Acest drept fundamental are eficienţă juridică dacă protecţia este 
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acordată tuturor cetăţenilor aflaţi într-o situaţie specială din punct de vedere al capacităţii lor de a se integra în 
societate şi de a-şi folosi abilităţile în scopul realizării acestei integrări. Protecţia specială este instituită şi în scopul 
compensării prin mecanisme legale a imposibilităţii sau posibilităţii reduse de integrare pe piaţa muncii, în scopul 
asigurării mijloacelor materiale necesare realizării nivelului de trai decent, drept garantat de art.47 din Constituţia 
României.”, potrivit seziării Opoziţiei. 
PNL şi USR au subliniat că prin condiţionarea acordării dreptului la pensia de invaliditate de realizarea stagiului 
minim de cotizare de 15 ani contravine Constituţiei. 
„În speţă, prin condiţionarea acordării dreptului la pensia de invaliditate de realizarea stagiului minim de cotizare 
de 15 ani, se poate ajunge la situaţia discriminatorie în care o persoană care şi-a pierdut capacitatea de muncă cu 
o lună înaintea îndeplinirii acestei condiţii, din motive ce nu-i sunt imputabile, să nu mai beneficieze de pensia de 
invaliditate şi nici măcar de pensia pentru limită de vârstă, la împlinirea vârstei standard de pensionare.” potrivit 
sesizării la Curtea Constituţională. 
Camera Deputaţilor a aprobat, pe 19 decembrie, Legea pensiilor, după ce deputaţii au admis, în plenul de marţi 
un amendament al UDMR, iniţial respins de Comisia de muncă, care prevede că cei care suferă de handicap grav 
se pot pensiona la realizarea unei treimi a stagiului complet de cotizare. Proiectul a fost votat cu 193 de voturi 
”pentru”, unul ”împotrivă” şi 14 abţineri. Patru deputaţi nu şi-au exercitat dreptul de a vota. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională discută sesizarea a 63 de deputaţi privind Regulamentul Camerei Deputaţilor 
CCR discută, miercuri, sesizarea de neconstituţionalitate depusă de 63 de deputaţi referitoate la Regulamentul 
Camerei Deputaţilor. Aleşii au punctat că interpretarea legii în sensul că un deputat care a părăsit un grup 
parlamentar nu poate constitui un nou grup este „abuzivă şi nedemocratică”. 
„Sesizarea referitoare la neconstituţionalitatea a dispoziţiilor art.13 alin.(1), (6), şi (7), art.19 alin.(1), art.35 alin.(1) 
şi art.186 alin.(1) din Regulamentul Camerei Deputaţilor aprobat prin Hotărârea Camerei Deputaţilor nr.8/1994, 
republicat în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr.277 din 12 aprilie 2016, sesizare formulată de un număr de 
63 deputaţi”, se arată pe ordinea de zi a CCR. 
În sesizarea depusă la Curtea Constituţională de cei 63 de deputaţi, aceştia susţin că „respingerea unui proiect de 
hotărâre, moţiune simplă sau moţiune de cenzură de către preşedintele Camerei Deputaţilor, indiferent dacă 
aceste acte îndeplinesc sau nu condiţiile de constituţionalitate pentru a fi dezbătute şi adoptate este 
neconstituţională deoarece, pe de o parte, încalcă principiul legalităţii prin nerespectarea art.92 alin.(2) şi ale 
art.192 din Regulamentul Camerei Deputaţilor cu consecinţa încălcării art.1 alin.(5) din Constituţie, iar pe de altă 
parte pentru că încalcă dispoziţiile art.61, art.67 şi ale art.112 alin.(2) din Constituţia României” 
Cu alte cuvinte, aleşii sunt de părere că „preşedintele Camerei Deputaţilor substituie competenţa rezervată Curţii 
Constituţionale prin art.146 din Constituţie”. 
De asemenea, în sesizarea de neconstitiţionalitate, deputaţii susţin că legea fundamentală a României stabileşte 
în mod expres şi în considerarea funcţiei de preşedinte al Camerei Deputaţilor că acesta are obligaţia 
constituţională de a proceda la convocarea sesiunilor ordinare sau extraordinare. 
Prin urmare, aleşii susţin că delegarea îndeplinirii acestei obligaţii constituţionale nu poate fi realizată deoarece 
Constituanta dacă dorea aplicarea unei proceduri de delegare ar fi menţionat în Constituţie această posibilitate, 
eventual prin normă de trimitere, situaţie existentă, de exemplu, în cazul art.65 alin.(2) lit. k) din Constituţie. 
Totodată, în sesizarea deputaţilor se mai arată că, în exercitarea mandatului, deputaţii şi senatorii sunt în serviciul 
poporului şi că orice mandat imperativ este nul. 
Cu alte cuvinte, aleşii au punctat că „deputatul are facultatea constituţională de a adera la un grup parlamentar 
sau altul în funcţie de opţiunile sale, de a se transfera de la un grup parlamentar la altul sau de a se declara 
independent faţă de toate grupurile parlamentare. Nicio altă normă juridică, legală sau regulamentară nu poate 
contraveni acestor dispoziţii constituţionale”. 
Mai mult, deputaţii atrag atenţia că interpretarea prevederilor legislative într-un sens în care deputatul care a 
părăsit un grup parlamentar nu poate constitui un nou grup parlamentar sau nu poate fi liderul unui nou grup 
„este abuzivă, nedemocratică şi în final cauzatoare de prejudicii pentru cetăţenii în serviciul cărora deputatul îşi 
exercită mandatul”. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Sesizarea privind legea pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale, dezbătută astăzi de Curtea 
Constituţională 
CCR discută, miercuri, sesizarea PNL, PMP şi USR privind neconstituţionalitatea legii pentru prevenirea şi 
combaterea evaziunii fiscale, care prevede ca dacă unul dintre inculpaţi achită prejudiciul integral plus 20%, toţi 
acuzaţii scapă de urmărirea penală. 
Deputaţii PNL, PMP şi USR au sesizat pe 27 decembrie Curtea Constituţională asupra modificării aduse Legii 
241/2005 pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale, considerând că acestea încurajează astfel de fapte. 
Potrivit sesizării la CCR, prin modificările aduse legii se creează un cadru juridic "privilegiat" în cazul persoanelor 
care săvârşesc infracţiuni de evaziune fiscală, "de natură a încuraja astfel de fapte antisociale şi nu de a descuraja 
evaziunea fiscală, respectiv prejudicierea statului şi, implicit, a contribuabililor". 
Deputaţii au adoptat pe 19 decembrie iniţiativa cu 188 voturi "pentru", 38 "împotrivă" şi trei abţineri. 
„În cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute la art. 8 şi 9, dacă, în cursul judecăţii până la 
terminarea cercetării judecătoreşti, inculpatul va acoperi integral prejudiciul produs prin comiterea faptei, 
majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile şi penalităţile, instanţa va dispune, o singură dată, 
pedeapsa amenzii penale”, prevede proiectul legislativ. 
De asemenea, iniţiativa prevede că „în cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute la art. 8 şi 9, 
dacă, în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, până la primul termen de judecată, inculpatul va acoperi integral 
prejudiciul produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile şi 
penalităţile, se va dispune, o singură dată, renunţarea la urmărirea penală.În cazul săvârşirii unei infracţiuni de 
evaziune fiscală prevăzute la art. 8 şi 9, dacă, în cursul judecăţii până la terminarea cercetării judecătoreşti, 
inculpatul va acoperi integral prejudiciul produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care 
se adaugă dobânzile şi penalităţile, instanţa va dispune, o singură dată, pedeapsa amenzii penale”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodor Meleşcanu: Scutul de la Deveselu, pretext pentru Rusia să acopere problemele pe care le are 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a spus, marţi, că declaraţiile din partea Rusiei pe tema scutului 
antirachetă de la Deveselu sunt ”un pretext” pentru a încerca să acopere problemele pe care le are cu 
respectarea prevederilor Tratatului privind Forţele Nucleare Intermediare (INF). 
"Nu există absolut niciun fel de raţiune, ci este vorba de folosirea unui pretext pentru a încerca să acopere 
problemele pe care le are Federaţia Rusă în legătură cu respectarea prevederilor Tratatului privind armele 
Nucleare Intermediare. În Federaţia Rusă a fost o sporire a numărului de rachete", a declarat Teodor Meleşcanu, 
la Antena 3, precizând că ceea ce face Ministerul Rus al Apărării e mai degrabă o dezinformare, o încercare de a 
găsi scuze pentru o politică determinată să încalce de fapt prevederile Tratatului INF. 
Ministrul Afacerilor Externe a mai spus că România este o ţară care are interese, care îşi doreşte anumite 
perspective şi care caută instrumentele necesare prin care să realizeze aceste obiective. 
"În ceea ce priveşte funcţionarea în România a unui sistem integrat al NATO de protejare a ţărilor membre aliate 
împotriva oricăror atacuri cu rachete - este în sistem strict defensiv care în niciun caz nu aduce atingere 
prevederilor tratatului Forţele Nucleare Intermediare (INF) şi tocmai de aceea declaraţiile făcute de către 
Ministerul Apărării din Federaţia Rusă sunt lipsite de orice fel de consistenţă, pentru că sistemul de la Deveselu 
este unul care lansează rachete de pe sol în aer pentru interceptarea rachetelor balistice care pot la un moment 
dat să facă obiectul unei agresiuni", a completat ministrul. 
Rachetele de la Deveselu nu pot face altceva decât să intercepteze rachete care s-ar putea îndrepta asupra 
teritoriilor care formează Alianţa NATO, a adăugat Meleşcanu. 
Administraţia Vladimir Putin a criticat de nenumărate ori iniţiativa SUA de a instala elemente antirachetă, în 
cadrul NATO, în România şi Polonia, precum şi montarea unui sistem antibalistic în Coreea de Sud. Washingtonul 
şi NATO susţin că instalaţiile antirachetă din Europa nu sunt îndreptate contra Rusiei, vizând contracararea 
ameninţărilor balistice din Iran, în timp ce sistemul din Coreea de Sud vizează ameninţarea nord-coreeană. 
Relaţiile dintre Rusia şi Occident sunt grav afectate de crizele din Ucraina şi Siria. 
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Săptămâna trecută, Administraţia Vladimir Putin l-a convocat pe ataşatul militar al Statelor Unite pentru a-i 
transmite o propunere de măsuri în sensul menţinerii Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). Printre 
măsurile propuse de Rusia se numără distrugerea instalaţiilor de lansare MK-41, folosite inclusiv în sistemul 
balistic Aegis Ashore, montat în România şi care urmează să fie amplasat şi în Polonia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Catrinel Brumar, înlocuită cu Viorel Mocanu în funcţia de agent guvernamental pentru CEDO 
Premierul Viorica Dăncilă a decis schimbarea agentului guvernamental al României pentru Curtea Europeană a 
Drepturilor Omului (CEDO), Catrinel Brumar fiind înlocuită cu Viorel Mocanu, potrivit unor decizii publicate marţi 
seara dîn Monitorul Oficial. 
Potrivit deciziilor publicate în Monitorul Oficial, Catrinel Brumar eliberată din funcţia de agent guvernamental 
pentru CEDO. Ea a fost cu Viorel Mocanu. 
Agentul guvernamental funcţionează în cadrul Ministerului Afacerilor Externe, cu rang de director general. 
Agentul funcţionează ca un avocat al României în procesele deschise la CEDO împotriva României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INS: Preţurile au crescut cu 0,8% în ianuarie comparativ cu decembrie 2018; rata anuală a inflaţiei se menţine 
la 3,3% 
Preţurile de consum au crescut cu 0,8% în ianuarie 2019, comparativ cu luna decembrie a anului trecut, în timp ce 
rata anuală a inflaţiei s-a menţinut la 3,3%, pe fondul scumpirii alimentelor cu 3,77%, a mărfurilor nealimentare cu 
3,29% şi a serviciilor cu 2,71%, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică publicate miercuri. 
Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni (februarie 2018 - ianuarie 2019) faţă de precedentele 12 
luni (februarie 2017 - ianuarie 2018), calculată pe baza IPC, este 4,5%. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat, recent, la 3% prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an şi 
estimează o inflaţie de 3,1 pentru finalul anului viitor, a anunţat, la începutul acestei săptămâni, guvernatorul 
BNR, Mugur Isărescu, care a prezentat Raportul trimestrial asupra inflaţiei. 
BNR estima în noiembrie 2018 o inflaţie de 2,9% pentru finalul acestui ani şi de 3,2% pentru 2020.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Miniştrii apărării din NATO discută despre nevoile de securitate într-o lume fără Tratatul INF 
Miniştrii apărării din statele membre ale NATO urmează să discute la o reuniune de două zile care începe miercuri 
la Bruxelles ce măsuri sunt necesare pentru a proteja Europa dacă tratatul SUA-Rusia privind dezarmarea se va 
prăbuşi definitiv, relatează DPA. 
SUA şi NATO acuză Rusia că încalcă Tratatul privind forţele nucleare cu rază medie de acţiune (INF) prin 
dezvoltarea sistemul său de rachete de croazieră SSC-8. 
Washingtonul a anunţat la începutul acestei luni că se va retrage din Tratatul INF. În replică, Moscova a transmis 
că va face la fel. 
SUA au acum la dispoziţie şase luni pentru a convinge Moscova să se conformeze din nou tratatului înainte ca 
acesta să se prăbuşească de tot. NATO sprijină aceste eforturi. 
Marţi, secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a cerut Rusiei să profite de "ultima oportunitate pentru a 
urma calea responsabilă", adăugând în acelaşi timp că Alianţa Nord-Atlantică trebuie să se pregătească pentru o 
lume fără Tratatul INF. 
Moscova continuă să dezvolte rachetele SSC-8 şi a echipat cu ele câteva batalioane, a declarat presei şeful NATO. 
El a precizat totuşi că NATO nu intenţionează să facă acelaşi lucru. 
"Nu intenţionăm să desfăşurăm noi rachete nucleare cu lansare de la sol în Europa. Dar trebuie să ne asigurăm că 
avem o capacitate de descurajare şi de apărare eficientă", a adăugat Stoltenberg. 
Tratatul INF, care interzice rachetele nucleare cu o rază de acţiune între 500 şi 5.500 de kilometri, a fost baza 
arhitecturii de securitate din Europa de la semnarea sa în 1987. 
 
Alte subiecte de pe agenda reuniunii miniştrilor sunt cheltuielile pentru apărare şi prezenţa NATO în Afganistan. 
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Este prima reuniune la care a fost invitată şi Macedonia de Nord, după ce Alianţa Nord-Atlantică a parafat 
săptămâna trecută protocolul său de aderare.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eugen Teodorovici, după reuniunea ECOFIN: Previziunile economice, tot mai importante, în special în 
contextul economic volatil. Revizuirea sistemului de supraveghere financiară, o prioritate 
Consiliul Uniunii Europene şi-a confirmat marţi poziţia cu privire la propunerile de revizuire a funcţionării 
actualului Sistem european de supraveghere financiară şi a invitat Preşedinţia română să iniţieze negocieri cu 
Parlamentul European cât mai curând posibil, se arată într-un comunicat de presă. 
Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, a prezidat a doua reuniune a Consiliului UE pentru Afaceri Economice şi 
Financiare - ECOFIN. Pe agendă au figurat adoptarea propunerii de compromis a Preşedinţiei române a Consiliului 
pe Pachetul privind Sistemul European de Supraveghere Financiară (ESFS) şi a concluziilor Raportului privind 
Sustenabilitatea Fiscală, descărcarea de gestiune bugetară pentru execuţia aferentă anului 2017 şi orientările 
privind construcţia bugetului Uniunii Europene din 2020. 
ACTUALIZARE Declarații Eugen Teodorovici 
Previziunile economice publicate recent de Comisia Europeană au constituit principalul subiect de discuție la 
micul dejun al miniștrilor de Finanțe. 
"Aș dori să subliniez că previziunile economice au devenit tot mai importante, în special în contextul economic 
volatil cu care ne confruntăm în prezent. Comisia Europeană este profund conștientă că are o mare răspundere în 
momentul în care publică aceste previziuni. Subestimarea sistematică a ratei creșterii, de exemplu, are un impact 
direct asupra percepției investitorilor și, în consecință, și asupra costului creditării. Nu mai este nevoie să 
reamintim rolul pe care îl joacă previziunile în formularea și evaluarea politicilor economice naționale", a ținut să 
precizeze ministrul Eugen Teodorovici. 
După micul dejun s-a desfășurat o discuție cu Mário Centeno, președintele Eurogroup-ului. Teodorovici a propus 
ca președintele ECOFIN să participe la reuniunile Eurogroup. Până la oficializarea acestei propuneri, Președinția 
română va urmări cu atenție lucrările Eurogroup-ului. 
"Subliniez faptul că voi continua să promovez coeziunea în timpul Președinției române, atât în funcția de 
președinte ECOFIN, cât și în calitatea de ministru pentru Finanțe Publice al României", a declarat Teodorovici. 
"Există în dezbaterile noastre, în mod inevitabil, și o dimensiune care nu ține de zona euro, de aceea e nevoie de 
soluții atât pentru zona euro, cât și pentru statele din afara zonei euro. Și asta nu numai pentru o parte a Uniunii 
Europene", a arătat ministrul de Finanțe. 
În privința Sistemului European de Supraveghere Financiară, Președinția română a venit cu o nouă propunere de 
compromis, în legătură cu elemente care nu au fost discutate la reuniunea din ianuarie. Membrii ECOFIN au căzut 
astăzi de acord asupra tuturor măsurilor. "Așteptăm cu interes să deschidem cât mai curând negocierile cu 
Parlamentul European pe acest dosar important", a conchis Teodorovici pe acest subiect. 
ACTUALIZARE "Avem câteva puncte pe agendă importante. În primul rând, este un punct legat de sistemul de 
supraveghere financiară liberă european și aici o să adoptăm astăzi o poziție comună a Consiliului, o poziție vizavi 
de modul în care se reformează sistemul financiar vizavi de partea aceasta de supraveghere la nivel european", a 
precizat ministrul român al Finanțelor, înainte de reuniune. 
"Un al doilea aspect va fi o discuție vizavi de o propunere a Comisiei Europene față de modul de vot în ceea ce 
privește taxele, posibila schimbare a sistemului de vot, acesta de unanimitate, în ceea ce privește taxele la nivel 
european. Deci doar un schimb de opinii, probabil, din partea miniștrilor de Finanțe", a adăugat el. 
"Și un al treilea aspect - o aprobare a descărcării de buget pe 2017 și stabilirea din nou prioritară pentru noul 
buget european 2020", a conchis Eugen Teodorovici în expunerea temelor de discuție. 
Întrebat despre inițiativa Comisiei privind combaterea spălării banilor, ministrul a confirmat că va fi pe ordinea de 
zi, în cadrul capitolului privind supravegherea financiară. 
"La prima întâlnire de anul ăsta a Consiliului de miniștri, noi, ca Președinție, am propus o abordare care se pare că 
a dat roade, și anume împărțirea acestui pachet în două capitole principale - spălarea banilor a fost primul capitol 
care s-a trimis către Parlament pentru trialog, și astăzi, cum spuneam, aprobăm restul de aspecte rămase în 
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discuție, așa cum ne-am angajat ca Președinție. Și speranța noastră este că în discuția cu Parlamentul să putem 
avansa foarte mult și să închidem și la nivel de trialog acest important dosar". 
Sistemul european de supraveghere financiară a fost instituit în 2011 şi este alcătuit din trei autorităţi europene de 
supraveghere (ESA), respectiv Autoritatea Bancară Europeană (ABE), Autoritatea Europeana de Asigurări şi Pensii 
Ocupaţionale (EIOPA) şi Autoritatea Europeana pentru Valori Mobiliare şi Pieţe (ESMA), la care se adaugă 
Comitetul european pentru risc sistemic (CERS), care supraveghează întregul sistem financiar şi coordonează 
politicile UE pentru stabilitatea financiară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Un cunoscut producator de pantofi isi inchide fabrica din Romania: Sute de oameni, dati afara 
Fabrica de pantofi Rieker din Lugoj se va inchide si sute de oameni vor ramane someni. 
Este vorba despre 700 de salariati care vor ramane fara job la finalul lunii martie. Informatia a aparut initial 
pe Lugojeanul.ro, care cita cativa angajati. Timis Online a obtinut confirmarea ca la Inspectoratul Teritorial de 
Munca Timis a fost deja depusa notificarea de disponibilizare pentru 600 de persoane. 
Reprezentantii fabricii nu au dorit sa comenteze initial informatia, dar dupa aparitia in presa a subiectului acestia 
au confirmat ca vor inchide fabrica. 
Ei au motivat decizia prin cresterea costurilor cu forta de munca de pe piata locala, fluctuatia mare de personal cu 
impact asupra calitatii muncii prestate si lipsa scolilor profesionale care sa ofere personal pregatit. 
Nemtii de la Rieker s-au plans si de scaderea productivitatii muncii angajatilor romani. 
Acestia au mai spus ca erau nevoiti sa aduca oameni cu autobuze de la 70 de kilometri si ca in ultimele trei luni ar 
fi crescut costul utilitatilor cu 35%. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Negociatorul-şef al Marii Britanii pentru Brexit spune că parlamentarii britanici au de ales între acordul 
elaborat de Guvernul Theresa May şi amânarea ieşirii din UE - mass-media 
Olly Robbins, negociatorul-şef al Marii Britanii pentru Brexit, susţine că parlamentarii britanici au de ales între 
acordul elaborat de Guvernul Theresa May şi o amânare a termenului ieşirii Regatul Unit din Blocul comunitar, 
informează postul ITV, citând o conversaţie privată. 
ITV a relatat că un corespondent al postului l-a auzit pe Robbins, care este un funcţionar public, nu om politic, 
vorbind cu colegii săi în barul unui hotel din Bruxelles. 
Robbins a declarat că se aşteaptă ca parlamentarii britanici să aibă de ales între opţiunea aprobării unui acord de 
Brexit revizuit sau o amânare semnificativă a termenului ieşirii din UE. 
"Problema este dacă Bruxellesul va fi clar asupra condiţiilor amânării", a mai declarat Robbins. "În cele din urmă, 
probabil că ne vor acorda o amânare", a adăugat oficialul britanic. 
Potrivit ITV News, Robbins a fost de părere că temerile privind o amânarea pe termen lung a Brexit ar putea 
convinge parlamentarii britanici să se concentreze pe aprobarea acordului de ieşire din UE. 
Marea Britanie ar trebui să iasă din Uniunea Europeană pe 29 martie, dar acest termen este considerat acum de 
Bruxelles foarte improbabil din cauza opoziţiei cu care se confruntă Guvernul britanic în Camera Comunelor. 
Liderii Uniunii Europene au semnalat în mai multe rânduri că Acordul Brexit - contestat de policieni de la Londra 
pentru că situaţia frontierei irlandeze ar risca să blocheze permanent Marea Britanie în uniunea vamală 
comunitară - nu va fi modificat sau reinterpretat. Theresa May vrea renegocierea situaţiei frontierei nord-
irlandeze. 
(Sursa: Mediafax) 
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